



Referat fra nationalparkrådets 4. møde

Tirsdag den 13. august 2019 kl. 16.30-18.30

Sted: Kulsvieregården, Pibe Møllevvej 7, Alsønderup, 3400 Hillerød

Tilstede:

Michael Houmark
Poul Erik Kandrup
Emil Bjerregård
Per Frost Henriksen
Luise Gomard
Klavs Nielsen
Ruth Pedersen
Dorte Mathiassen
Ole Hjorth Caspersen
Erik Mandrup
Frank Allan Rasmussen
Andreas Kelager
Ole Lass Jensen
Sally Schlichting

Mette Aaskov Knudsen
Erik Helmer Pedersen
Maibritt Bager
Rigmor Westh Baagøe

Marianne Lund Ujvári (observatør)
Anders Kring Mortensen (observatør)
Lars Rudfeld (observatør)
Katrine Skaar Jessen (referent)

Afbud:

Thomas Køster
Jette Baagøe
Louise Roum
Katrine Hofman Bang

1. Velkommen til Kulsvieregården ved vært Ole Hjorth Caspersen

Næstformand Ole Caspersen orienterede om, at Thomas Køster var blevet nødt til at melde afbud til mødet.

Ole Caspersen fortalte om Kulsvieregårdens historie og viste rådet rundt.

2. Orientering fra formand Thomas Køster

Ole Caspersen orienterede om, at hverken han eller formand Thomas Køster har noget at berette. Marianne Lund Ujvári orienterede om, at der heller ikke var noget nyt fra sekretariatet.

3. Orientering fra de to bestyrelsesmedlemmer om seneste bestyrelsesmøde

Ole Lass Jensen og Mette Aaskov Knudsen fortalte, at bestyrelsen i mange tilfælde var enige med rådet omkring status-kapitlerne, og at sekretariatet var blevet bedt om at udarbejde et revideret afsnit omkring lokalsamfund, erhverv og turisme. Bestyrelsen besluttede også, at sekretariatet skal udarbejde et udkast til et kommissorium for fagudvalgene.

4. Forberedelse af næste bestyrelsesmøde, så rådets to bestyrelsesrepræsentanter er klædt på til at repræsentere rådet

Ole Caspersen bad Marianne Lund Ujvári om kort at give en status på arbejdet med nationalparkplanen. Marianne Lund Ujvári fortalte, at *kapitel 1.6 Lokalsamfund, erhverv og turisme* er blevet omskrevet til bestyrelsens godkendelse. Derudover var punkt 5 omkring rammer og lovgivning blevet udskudt fra juni-mødet og derfor på dagsordenen til næste bestyrelsesmøde. Punkt 6 omkring indsatsområderne til nationalparkplanen ligger klar til en første drøftelse i bestyrelsen – indsatsområderne er udarbejdet på baggrund af det første idéseminar. Rådet valgte her at behandle punkt 5 og vendte derefter tilbage til punkt 4.

Ad punkt 3:

Rådet havde intet at bemærke.

Ad punkt 4:

Rådet havde intet at bemærke.

Ad punkt 5:

Rådet havde intet at bemærke.

Ad punkt 6:

Bilag 6A:

Rådet bakkede op om, at der fastsættes en fordelingsnøgle og henleder opmærksomheden på, at formidlingsdelen kan komme til at koste mere. Rådet havde opklarende spørgsmål til evalueringen af fordelingsnøglen, og sekretariatet sørger for at omskrive det.

Bilag 6B:

Rådet havde tekstnære kommentarer, som sekretariatet indarbejder.

Bilag 6C:

Rådet havde nogle overordnede kommentarer til bilaget omkring, hvordan kapitlet er struktureret, og hvordan indsatserne skal måles og evalueres, som sekretariatet tager med hjem til overvejelse.

Bilag 6D:

Rådet havde nogle overordnede kommentarer til bilaget omkring, hvorvidt kunst skal tilføjes som indsatsområde, og hvorvidt myter og folkesagn skal være en indsats.

Rådet nåede ikke at færdigbehandle punktet, så rådsmedlemmerne kan sende deres kommentarer til sekretariatet. Kommentarerne kan også fremføres på idéseminaret den 28. august.

5. Idéseminar nr. 2 onsdag den 28. august 16.00-21.30

Rådet drøftede punkt fem før punkt fire.

Marianne Lund Ujvári orienterede om, at sekretariatet sender information ud omkring seminaret mandag den 19. august, og at sekretariatet endnu ikke er færdige med at planlægge det. Planen er lige nu, at man gruppearbejdet kommer til at sidde i den gruppe, man er valgt ind i rådet til at repræsentere.

Rådet opfordrer sekretariatet til at planlægge seminaret, så der bliver plads til både faglighed og tværfaglighed i gruppearbejdet.

6. Rådet rundt

Rådet nåede ikke at behandle punktet.

7. Kommende møder

Rådet nåede ikke at behandle punktet.

Rådsmøder:

Mandag den **21. oktober** kl. 16.30-18.30

Onsdag den **30. oktober** kl. 16.30-18.30

Torsdag den **28. november** kl. 16.30-18.30

Idéseminar nr. 2

Onsdag den **28. august** kl. 16-21.30

8. Evt.

Rådet nåede ikke at behandle punktet.

9. Godkendelse af referat med underskrifter

Rådet fik ikke godkendt referatet på mødet, og det godkendes derfor på næste rådsmøde.



på mødet d. 21.10.2019

Referat fra 4. rådsmøde holdt den 13.08.19 er godkendt på dagen af:

Andreas Kelager, Dansk Botanisk Forening	
Dorte Rørbeck Mathiassen, Danmarks Naturfredningsforening Halsnæs og Gribskov	
Emil Blicher Bjerregård	
Erik Helmer Pedersen, C4 Forening	
Erik Mandrup Jacobsen, Dansk Ornitologisk Forening	
Frank Allan Rasmussen, Industrimuseet Frederiks Værk	
Jette Baagøe	
Katrine Hofman Bang	
Klavs Nielsen, Hellebæk Kohaves Venner	
Louise Roum, Spejderne	
Luise Gomard	
Maibritt Bager, Museerne Helsingør	
Mette Askov Knudsen, Skovskolen	
Michael Houmark-Nielsen, Dansk Geologisk Forening og Nationalkomiteen for Geologi	
Ole Hjorth Caspersen, Kulsviergården	
Ole Lass Jensen, Museum Nordsjælland	
Per Frost Henriksen, DGI og DIF	
Poul Erik Kandrup, Folkeuniversitetet Gribskov og Helsingør	
Rigmor Westh Baagøe, Foreningen Esrum-Tisvildevejen	
Ruth Pedersen, Dansk Vandrelaug Nordsjælland, Dansk Vandrelaug	
Sally Schlichting, Idrætsrådet i Gribskov Kommune, Dansk Ride Forbund (DRF) og Dansk Islandshesteforening (DI)	
Thomas Elletoft Køster, Gribskov Spisekammer	